
 Protokół nr 35/ 2017 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 25 maja 2017 r. w godz. 16:00 – 17:00   w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko    – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo 

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

7. Anna Ruszewska 

8. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                  

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
1. Łukasz Kurzyna  – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

  2. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta          

  3. Monika Podziewska  – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów                                                                                     

4. Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik ds. współpracy z organ. pozarządowymi 

 5. Jerzy Gałązka  – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

  6. Honorata Rudnik – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych 

  7. Adam Żywiczyński –  Konserwator Zabytków 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych                          

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 33/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 23 marca 2017 r. 

2. Przyjęcie protokołu nr 34/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 20 kwietnia 2017 r. 

3. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi orz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie w 2016 r. 

4. Roczna analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta Suwałki 

za 2016 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia                       

z pomocy społecznej. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 



9. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru 

opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

10. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie programu pomocy 

de minimis w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

tworzących nowe miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta 

Suwałk. 

11. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 –2035.  

13. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 33/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 23 marca 2017 r. 

 Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 3 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 4 radnych 

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie protokołu nr 34/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 20 kwietnia 2017 r. 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania  

za   głosowało    – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi orz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie w 2016 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Radny K. Korneluk poprosił aby na przyszłość w następnym sprawozdaniu podać zestawienie 

środków jakie przekazujemy poszczególnym stowarzyszeniom.  

A. Szyszko przedstawiła i omówiła kwotę dotacji, której większa część została przekazana na  

działania sportowe , naukę, edukację, oświatę i wychowanie .   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec powyższego Sprawozdanie                           

z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                                      

o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie w 2016 r., zostało przyjęte. 

 

 



Ad pkt. 4 

Roczna analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta 

Suwałki za 2016 rok. 

Analiza  stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Z-ca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił materiał dotyczący stanu gospodarki odpadami 

komunalnymi. Kształt systemu odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych w mieście 

Suwałki jak również dochody i wydatki oraz koszty związane z funkcjonowaniem systemu 

gospodarowania odpadami, który obejmuje odbieranie, odzysk, recykling i unieszkodliwienie 

odpadów komunalnych w 2016 roku. Przedstawił wnioski z analizy stanu gospodarki co będzie 

się działo w najbliższej przyszłości. Nadwyżka, która pozostała z roku ubiegłego została 

przekazana do realizacji bieżących spraw gospodarki odpadami w roku 2017. Powiedział, że z 

obecnych analiz wynika, iż nie ma potrzeby podwyższania stawek opłat za śmieci od 

mieszkańców oraz od firm w bieżącym roku jak i w roku przyszłym.  

Radny Z.R. De-Mezer  poprosił o przemyślenie kwestii systemu odbioru  odpadów 

wielkogabarytowych na osiedlach domków jednorodzinnych. Drugą kwestią jaką wniósł, jest 

przedstawiona tabela  na str. 11 dotycząca odpadów i podanych w niej kodu odpadów. Prośba 

o podanie nazewnictwa tych kodów. Kolejnym tematem poruszonym przez radnego była kwestia  

recyklingu i przygotowania do ponownego użycia papieru, metalu, plastiku i szkła wymaga 

udoskonalenia zbiórki „u źródła” czyli u mieszkańców, tylko jak to zrobić? Zaproponował aby  

w systemie środków, które są przeznaczone na  gospodarkę śmieciową  wykorzystać środki na 

edukację. Prośba o wskazanie  jakie środki będą przeznaczone na edukację i w jaki sposób 

będziemy edukowali  nasze społeczeństwo? Następne kwestie to: odbiór popiołu, to znaczy co 

zrobić z popiołem od końca maja do 15 października?; odbiór śmieci ca dwa tygodnie a nie                 

w wyznaczone dni. Prośba  radnego, żeby  w uchwale  wprowadzić zmianę, aby wystawiać  

śmieci  do godz. 7:00. 

Do wyżej wymienionych kwestii odniósł się Z-ca Prezydenta. Ł. Kurzyna a mianowicie 

w sprawie odbioru  odpadów wielkogabarytowych to można to zmienić ale będzie się to wiązało 

z większymi kosztami systemu, a więc większą opłatę od mieszkańców. W sprawie tematu  

edukacji i selekcji „u źródła” to w wyżej podanym materiale są podane wskaźniki, które musimy 

osiągnąć jako samorząd, jeżeli  nie osiągniemy, to zostaniemy obciążeni karami finansowymi. 

Podejmowane są akcje edukacyjne wśród dzieci i młodzieży, są one organizowane co roku: 

festyny ekologiczne, pogadanki w szkołach, odbywają się przedstawienia ekologiczne.                           

Ł. Kurzyna przypomniał genezę  wyodrębnienia popiołu, który w okresie zimowym należy 

wydzielić popiół w oddzielnych pojemnikach, natomiast w okresie od maja do października, 

gdzie jest go mało i można go wyrzucać  z odpadami  zmieszanymi. Kolejnym poruszonym 

wątkiem jest odbiór śmieci do godz. 7:00. Miastu zależy aby firma  odbierająca zaczynała pracę 

jak najwcześniej ponieważ ruch na mieście jest mniejszy i firma ma większą efektywność                       

w zbiórce odpadów.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec powyższego Roczna analiza stanu 

gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta Suwałki za 2016 rok, 

została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia                       

z pomocy społecznej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Naczelnik H. Rudnik zreferowała projekt uchwały, który wynika z konieczności 

aktualizacji zapisów do uregulowań zawartych w ustawie o pomocy społecznej, która ma 



charakter  porządkujący, z uwzględnieniem pełnego katalogu wydatków z pomocy społecznej. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia  z pomocy społecznej. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Naczelnik H. Rudnik przestawiła projekt uchwały, który określa szczegółowe zasady 

ponoszenia odpłatności za pobyt w schroniskach dla bezdomnych, domach dla  matek                                 

z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży, udzielających schronienia mieszkańcom Suwałk oraz 

mieszkaniach chronionych na terenie Miasta Suwałki.    

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały, w którym jest mowa o pomocy 

finansowej Województwu Podlaskiemu  z przeznaczeniem na: kontynuowanie weekendowego 

kolejowego połączenia pasażerskiego na trasie Białystok –Kowno przez Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podlaskiemu. 



Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

  

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, komisję o otrzymaniu poprawionego uzasadnienia do ww. 

uchwały, w którym doprecyzowano zapisy  w trakcie prac komisji oceniającej projekty. Złożone 

wnioski o udzielenie dotacji i kwoty dotacji, zostały zaopiniowane pod względem formalnym                

i merytorycznym przez komisję, która jest organem doradczym Prezydenta. Środki finansowe,  

które nie zostały rozdzielone, zostaną rozdysponowane   w naborze uzupełniającym.  

Radny K. Korneluk zapytał kiedy rozpocznie się nowy nabór i kiedy się zakończy? Ł. Kurzyna 

odpowiedział, że niezwłocznie, już w czerwcu zostanie uruchomiony kolejny nabór.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia 

poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

W. Stelmach Skarbik Miasta przedstawił wprowadzone zmiany w wykazie inkasentów opłaty 

skarbowej na terenie Miasta Suwałk. Zmiany są związane z przeprowadzoną reformą 

administracji skarbowej, kontroli skarbowej oraz zmiany nazwy ulicy.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                     

w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów  i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

 



Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie programu 

pomocy de minimis w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi 

na terenie Miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

W. Stelmach Skarbnik przedstawił zmianę w uchwale, w której zostaje wykreślony zapis, w 

którym przedsiębiorca winien przedłożyć aktualny opis z rejestru przedsiębiorców albo 

aktualne zaświadczenie o wpisie do ewidencji działalności gospodarczej. Dokumenty 

poświadczające są już ogólnodostępne. 

   

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie zwolnień od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane                                            

z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Głos zabrał Skarbik W. Stelmach przedstawił zmiany planu dochodów, które zostają 

zwiększone, wynika to z pozyskania środków na realizację inwestycji związanych                               

z termomodernizacją siedmiu obiektów oświatowych szkół i przedszkoli. Przedstawił dochody 

z tytułu projektu pn. „Dobry zawód – fajne życie-popularyzacja kształcenia zawodowego                        

w Województwie Podlaskim” prowadzonego i realizowanego przez SODN w Suwałkach.  

Natomiast zwiększenie po stronie wydatków, wynikają głównie  z prowadzenia zadań 

inwestycyjnych dotyczących termomodernizacji oraz wprowadzenia przesunięć 

inwestycyjnych, zwiększenie środków na prowadzenie modernizacji Sali sportowej w Zespole 

Szkół Nr 4, zwiększenie środków na ul. Krzywólka oraz zagospodarowanie wyspy na Zalewie 

„Arkadia”.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie 

miasta   na  2017 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 



Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 – 2035.  

Projekt wieloletniej prognozy  stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2017-2035.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt.  13                                                                                                                                  

Wolne wnioski.   

 Radny Z.R. De-Mezer  zapytał jaka jest dotacja do przewozów w tym roku dla PGK ? Prezydent 

Ł. Kurzyna odpowiedział, że jest to kwota 5 milionów zł.  

Radny Z.R. De-Mezer poprosił o przemyślenie i zaproponowanie zapisu  w treści uchwały 

dotyczącego darmowych przejazdów komunikacją miejską np.  1 czerwca w Dniu Dziecka. 

Pytanie radnego czy to radni ustalają zasady obniżki  przejazdów komunikacją miejską czy też 

jest innym podmiot, który to ustala?   

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

 

 

 

    Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko    
        

         Protokół sporządziła:       

 

            Elżbieta Polańska 

Gł. Specjalista  w Biurze Rady Miejskiej  

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


